
حجت الاسلام و المس��لمین »حسن روحانی«، 
رئیس جمهوری اس��لامی ایران دوش��نبه ش��ب، 
س��اعاتی پس از پایان مذاکرات هسته ای در وین، 
در یک گفت وگوی تلویزیونی با اش��اره به اینکه از 
حقوق هس��ته ای ایران کوتاه نیام��ده و نخواهیم 
آم��د، در پیش بینی آین��ده مذاکرات هس��ته ای 
تصریح ک��رد: معتقدم ک��ه ما به تدری��ج در حال 
حرکت از وضعیت خاکس��تری به وضعیت سفید 

هستیم. 
رییس جمه��وری با تاکید بر اینک��ه راه مذاکره 
ب��ه تواف��ق نهای��ی منج��ر خواه��د ش��د، گفت: 
س��انتریفیوژها هرگز متوقف نمی ش��وند ، چرخ 

زندگی مردم نیز بهتر خواهد چرخید.
رییس ش��ورای عالی امنیت ملی ب��ا قدردانی از 
حضور مردم در صحنه و پیگیری مستمر و لحظه 
به لحظه مسال مهم کشور، اظهار داشت: هر چه ما 
موفقیت داریم در سایه حضور مردم، اجماع ملی و 

حمایت های مقام معظم رهبری است.
دکتر روحانی خطاب به ملت بزرگ ایران گفت: 
ما یک پیروزی بزرگی مهم ت��ر از آنچه که در این 
مذاک��رات روی داد، داریم و آن پیروزی بزرگ این 
است که امروز شرایط مثل سال های قبل نیست، 
امروز در جایگاهی هس��تیم که هیچ کس در دنیا 
نمی گوید برای اینکه ایران حرف 1+5 را بپذیرد، 
باید تحریم ها افزایش یابد و هیچ کس نمی گوید 
برای رسیدن به توافق باید به ایران فشار بیشتری 
وارد ش��ود بلکه می گویند که باید برای دستیابی 
ب��ه توافق، زمان بیش��تری گذاش��ته و بحث های 
بیش��تری انجام دهیم و این ی��ک موفقیت بزرگ 
برای راهی است که ملت بزرگ ایران از 24 خرداد 

پارسال شروع کرد و آن حماسه سیاسی را آفرید.
رییس جمهوری تصریح کرد: امروز دنیا می داند 
که با ای��ران تنها بای��د از راه گفت وگ��و، منطق و 
مذاکره کار را پیش برد و راه��ی وجود ندارد برای 
اینک��ه کس��ی بخواهد از مس��یر یا اب��زار دیگری 

استفاده کند.
دکت��ر روحانی با بیان اینکه م��ا دو هدف بزرگ 
از کنار مذاک��ره مد نظ��ر داش��تیم و آن را دنبال 
می کنیم، اظهار داشت: اولین هدف حفظ فناوری 
هس��ته ای و ادامه این راه و هدف دوم برداش��تن 
تحریم اس��ت در این مدت ما فناوری ه��ا را ادامه 
دادی��م، یعن��ی هم��واره س��انتریفیوژها در حال 
چرخش بود و به ملت ایران قول می دهم که هیچ 

وقت حرکت سانتریفیوژها متوقف نخواهد شد.
ریی��س جمهوری اضاف��ه کرد: ام��ا از آن طرف 
چرخه زندگی م��ردم باید روز به روز بهتر ش��ود و 
در این مدت حرکت بسیار خوبی مردم و دولت در 

کنار هم انجام دادند و این راه ادامه خواهد یافت.
دکتر روحانی تصریح کرد: هدف دوم در جریان 
مذاک��رات این ب��وده ک��ه تحریم ها ق��دم به قدم 
برداشته ش��ود، امروز بخشی از تحریم ها برداشته 
شده و بخشی باقی است، اما آنچه مهم است اینکه 
در این مذاک��رات طرف مذاکره کننده کاملًا قبول 
داش��ت که تحریم باید برداشته شود و صرفاً اینکه 

چگونه و از چه زمانی آغاز شود، مورد بحث است.
ریی��س جمهوری گف��ت: امروز هی��چ کس در 
دنیا تردید ندارد که ایران باید فناوری هس��ته ای 
از جمله غنی س��ازی را در خاک خودش داش��ته 
باش��د و هیچ کس هم تردید ندارد که تحریم باید 
برداش��ته ش��ود. دکتر روحانی تصریح کرد: امروز 
همه دنیا می دانند که راهی که انتخاب شده تحت 
عنوان تحریم و فشار، راه نادرستی بوده و به نتیجه 
نمی رس��د. بنابراین راهی که انتخاب کرده ایم که 
مس��یر تعامل با دنیا است مسیر درس��تی بوده و 

پاسخ داده و بعد هم پاسخ خواهد داد.
ریی��س جمه��وری همچنی��ن ب��ا قدردانی از 
تلاش های ش��بانه روی هیأت مذاک��ره کنندگان 

هس��ته ای کش��ورمان گفت: مذاک��ره کنندگان 
کش��ورمان در این مدت بوی��ژه در روزهای اخیر 
به صورت ش��بانه روزی در حال ت��لاش بودند و با 
توجه به مس��ئولیتی که دارم به طور مداوم با آنها 
در تماس بودم، به هرحال 6 کشور بزرگ با هیأت 
های بسیار مفصل در برابر ما هستند، اما بحمدالله 
گام هایی به پیش گذاش��تیم. درست است که در 
این مذاکرات ما هنوز به توافق نهایی نرسیده ایم، 
اما می توانم بگویم که برای رسیدن به توافق نهایی 
گام هایی به جلو برداش��ته ایم و شرایط امروز با 3 
ماه و 6 ماه پیش کاملًا متفاوت اس��ت و منطق ها 
بسیار به هم نزدیک شده و بس��یاری از شکاف ها 
برداشته شده اس��ت. اما هنوز گام ها و مسیرهایی 

پیش رو است که باید طی شود.

دکتر روحانی خاطر نشان کرد: آنچه امروز توافق 
شده بر این مبنا است که شرایطی که از توافق ژنو 
بوده برای چند ماه دیگر باقی بماند نه اینکه فقط 
این تواف��ق ژنو چند ماه باقی بمان��د، بلکه فرصت 
ادامه مذاکره برای دستیابی به هدف و توافق نهایی 
و این چیزی اس��ت که مورد اتفاق نظر همه است. 
رییس جمه��وری تصریح کرد: مل��ت ایران پیروز 
خواهد ش��د و به پی��روزی نهایی خواهد رس��ید 
و م��ن در توفیق راهی که انتخاب ک��رده ایم هیچ 
تردیدی ندارم و هیچ راهی برای دنیا جز مذاکره با 
نمایندگان ملت ایران وجود ندارد و این راه مذاکره 

به توافق نهایی منجر خواهد شد.
دکتر روحانی با بیان اینکه توافق دو مرحله دارد، 
اظهار داشت: یک مرحله مباحث پشت پرده است 

که در آن منطق ها به هم نزدیک می شود و در این 
زمینه پیشرفت هایی داشته ایم. یک مرحله دیگر 
هم این است که این تفاهم ها روی کاغذ وارد شده 
و به توافق قطعی و نوشته شده تبدیل می شود. ما 
با این مرحله دوم هنوز فاصله داریم ولی در مرحله 
اول گام های خوبی برداشتیم ، مطمئن هستم که 
ش��رایط پیش روی ما به طور مرت��ب از آن حالت 
خاکس��تری به سمت س��پیدی و روز روشن رو به 
پیش می رود و گام های ما تاکنون در این راس��تا 

بوده و در آینده نیز اینچنین ادامه خواهد یافت.
رییس جمهوری رون��د مذاکرات اخیر را به طور 
کلی مثبت ارزیابی کرد و اظهار داشت: یک زمانی 
بود که ط��رف مذاکره کننده ما اص��لًا به اینکه در 
داخل خاک ایران به طور مستمر غنی سازی ادامه 
داش��ته باش��د، حاضر نبود، ولی امروز هیچ کس 
تردید ندارد که در داخل ایران غنی س��ازی ادامه 

یابد و فناوری هسته ای ما ادامه خواهد داشت.
دکتر روحانی گف��ت: یک زمان��ی تردید وجود 
داش��ت که آیا در اراک، ما نیاز ب��ه رآکتور داریم، 
یا نداری��م. اما امروز در این زمین��ه تردیدی وجود 
ندارد و صرفاً ممکن است در خصوص نوع رآکتور 
و ویژگی هایش، مباحثی داش��ته باشیم اما اصل 

موضوع مورد اتفاق نظر است.
رییس جمهوری افزود: امروز در اینکه ایران باید 
تحقیق و توسعه را ادامه دهد اتفاق نظر وجود دارد 
و در اینکه باید تحریم برداشته شود و پرونده ایران 
از ش��ورای امنیت خارج ش��ود، هیچ کس تردید 
ندارد. منتها بح��ث روی زمان بندی هاس��ت که 
چه اقداماتی ما انج��ام دهیم و چه اقداماتی جهان 
انجام دهد. بنابراین در مسیر موفقیت و توفیق قرار 
داریم و مردم ما همواره موفق و پیروز بوده و در این 

راه هم پیروز خواهد بود.
دکتر روحان��ی خطاب ب��ه ملت ای��ران با بیان 
اینکه دولت برنامه مش��خصی برای توسعه کشور 
دارد و این برنامه را ادامه خواهد داد، اظهار داشت: 
در طول یک سال گذش��ته مردم مشاهده کردند 
که در زمینه مس��ایل اقتص��ادی، اجتماعی و رفاه 
عمومی قدم ها و گام های بلندی برداش��ته شده 
اس��ت و این گام ها ب��رای اینکه به ه��دف نهایی 

برسیم، ادامه خواهد یافت.
رییس جمه��وری با تأکید بر اینک��ه هیچگاه از 
حقوق ملت ایران کوتاه نخواهیم آمد، تصریح کرد: 
هیچ وقت از چارچوب هایی که به عنوان خط قرمز 
از طرف ملت ایران و از طرف رهبری معظم انقلاب 
پیش روی ما اس��ت، عبور نکرده و نخواهیم کرد و 
در همین چارچوب هم در مسأله هسته ای و سایر 

مسایل به موفقیت رسیده و خواهیم رسید.
دکتر روحان��ی گفت: امروز تمام ش��رکت های 
و تمام بخش ه��ای اقتصادی و تمام سیاس��یون 
دنیا وقت��ی با ما مذاکره می کنن��ده صراحتاً اعلام 
می کننده که راهی جز توافق و پایان تحریم وجود 
ندارد و این همه، موفقیت مردم بزرگ ایران است 
و ان ش��اء الله پیروزی نهایی نیز در س��ایه تلاش و 
برکت خون شهیدان و از جمله شهدای هسته ای 

مان از آن ملت ایران خواهد بود.
رییس جمهوری در پاسخ به سوالی درباره پیش 
بینی روند مذاکرات اظهار داشت: ما باید مذاکرات 
را ادامه دهی��م و این مذاکرات را ب��ا جدیت ادامه 
خواهی��م داد. منطق ما منطق مذاک��ره و تعامل و 
این اس��ت که حق ما باید گرفته ش��ود، ما تحریم 
را ظالمان��ه می دانیم و باید قدم ب��ه قدم تحریم را 
برداریم ما باید حقوق هس��ته ای مان مورد اذعان 
و اعتراف جهانیان باشد که امروز بحمدالله چنین 
است. دکتر روحانی تصریح کرد: آینده ما هم برای 
موفقیت و هم برای ادامه مذاکره روش��ن اس��ت و 
هیچ تردیدی ندارم که ملت ای��ران پیروز خواهد 

بود.

گزارشروی خط خبر

احزاب

تردیدندارممذاکراتبهتوافقنهاییمیرسد
رئیس جمهور در گفت وگویی تلویزیونی تصریح کرد:
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دیدگاه های نمایندگان یک روز پیش  از جلسه 
رأی اعتماد به وزیر پیشنهادی علوم: 

رأیبهفرهادیرأیبهاعتدالاست
ش�هروند| فردا صح��ن علنی مجلس ش��اهد 
پنجمین جلسه رأی اعتماد برای وزارت علوم دولت 
یازدهم است تا درنهایت تکلیف یکی از کلیدی ترین 
کرسی های کابینه حس��ن روحانی مشخص شود. 
اگرچه برخی جریان های سیاس��ی مجلس در مورد 
گزینه های پیشنهادی قبلی رئیس جمهوری برای 
وزارت علوم، حساسیت های ویژه ای داشتند و داستان 
وزیر علوم به زعم عده ای به داس��تان دنباله دار میان 
پاستور و بهارستان تبدیل شده بود اما به نظر می رسد 
با معرفی محمد فرهادی صدای مجلس یکدس��ت 
شده است و اظهارنظرها از نگاه مثبت اکثر نمایندگان 
حکایت می کند.  کمال الدین پیرموذن نماینده مردم 
اردبیل معتقد است که محمد فرهادی در جلسه رأی 
اعتماد 200 رأی می آورد. این عضو کمیسیون صنایع 
و معادن در گفت وگو با خبرآنلاین، محمد فرهادی 
را فردی مورد وثوق رهبری و ملت دانس��ت و افزود:  
من ش��خصی را با کفایت تر و خ��وش فکرتر از آقای 
 فرهادی برای ای��ن وزارتخانه نمی بینم. کمال الدین

پیر موذن گف��ت: فرهادی اصلاح طلبی اس��ت که 
همیش��ه مدار رفت��ارش قانون ب��وده و در س��وابق 
مدیریتی خود همیش��ه خوش درخش��یده است. 
ما هم از رئیس جمهوری ب��ه خاطر انتخاب محمد 
فره��ادی ب��رای وزارت علوم تش��کر می کنیم.  وی 
گف��ت: از آنجای��ی که کمیس��یون آم��وزش عالی 
مجلس همواره در مورد انتخاب وزیر علوم حساس 
بود با انتخاب محمد فرهادی ازطرف آقای روحانی 
این حساسیت کمتر ش��ده و تقریبا موافقت خود را 
با ایش��ان اعلام کردند. این امید است که با انتخاب 
فرهادی دو قوه از بلاتکلیفی در خواهند آمد و انسجام 
 بیش��تری بین آنها بر قرار شود.  همچنین غلامرضا

 تاجگردون نماینده گچس��اران در مجلس شورای 
اس��لامی نیز، نظر مثبت خود را نس��بت به محمد 
فره��ادی ب��رای انتخ��اب وزیر عل��وم اع��لام کرد. 
تاجگردون فضای عمومی مجل��س را برای انتخاب 
فرهادی خوب پیش بینی کرد و گفت: صراحتا آقای 
فرهادی رأی بس��یار بالایی را در مجلس به دس��ت 
خواهد آورد.  تاجگ��ردون بیان کرد: محمد فرهادی 
ش��خصی کاردان و با تجربه در حوزه وزارت اس��ت 
فردی که بار ها این مس��ئولیت را عهده دار بوده پس 
به خوبی از مسئولیتش بر می آید.  یک عضو شورای 
مرکزی فراکس��یون اصولگرایان رهروان ولایت هم 
معتقد است: عملکرد مدیریتی وزیر پیشنهادی علوم 
در حوزه سیاسی در طول سال های گذشته مبتنی 
بر اعتدال بوده است.  اسماعیل جلیلی در گفت وگو 
با مه��ر درخصوص وزیر پیش��نهادی عل��وم گفت: 
پیش بینی ها حاکی از نظر مثبت مجلس به وی است 
هرچند تلاش ها برای ایجاد ش��بهاتی درخصوص 
سابقه سیاسی فرهادی انجام شد اما با تکذیب وزیر 
پیشنهادی علوم، فضای مجلس نسبت به وی مثبت 
شده و پیش بینی می کنیم که وی بتواند رأی اعتماد 

نمایندگان را کسب کند. 

احمد حکیمی پ�ور رئیس دوره ای ش�ورای 
هماهنگ�ی جبهه اصلاحات: جلس��ه ش��ورای 
هماهنگ��ی جبه��ه اصلاحات ب��ا حض��ور تمامی 
نمایندگان احزاب اصلاح طلب غروب ش��نبه برگزار 
شد. در جهت نیل به انسجام و وحدت هرچه بیشتر 
اصلاح طلبان در انتخابات پیش رو، در این جلس��ه 
موسوی لاری، مرعشی و مبلغ نیز از شورای مشورتی 
خاتمی ش��رکت کردن��د که مباحثی ح��ول محور 
چگونگ��ی ورود اصلاح طلبان ب��ه انتخابات صورت 

گرفت. )مهر(
حسن بیادی دبیرکل جمعیت آبادگران جوان: 
درجریان اصولگرایی گروه های خاصی وجود دارند که 
در همه انتخابات خود را وکیل و وصی همه می دانند. 
مهم ترین نقطه ضعف احزاب کشور ما از آن جا ناشی 
می شود که کسانی برای احزاب تصمیم می گیرند که 
خود هیچ گونه وابستگی حزبی ندارند و در این حالت 
توقع دارند اح��زاب از آنها حمایت کنند. امروز احزاب 
ما دارای قانون و آیین نامه قدرتمند نیستند و نگاهی 

امنیتی به فعالیت حزبی وجود دارد. )ایلنا(
محمدحس�ن ابوترابی عضو جامعه روحانیت 
مبارز: جلس��ه جامعه روحانیت مبارز سه ش��نبه در 
حضور حضرت آیت الله یزدی برگزار می شود و مسائل 
مهمی در دستور کار این جلسه قرار دارد. اعضای محترم 
جامعه روحانیت مبارز تصمیم دارند که بعد از مراسم 
اربعین درگذش��ت آیت الله مهدوی کنی درباره مسأله 
انتخاب جانشین ایشان گفت وگو داشته باشند. )فارس(

مجم�ع  هاش�می نژاد عضو   س�یداحمد  
روحانیون مبارز:   آیت الله  هاش��می، ناطق نوری و 
حسن روحانی مدت هاس��ت که در جلسات جامعه 
روحانیت شرکت نمی کنند چراکه روش های حاکم 
بر آن را قبول ندارند لذا فکر نمی کنم این سه بزرگوار 
بخواهند مجددا وارد جلسات جامعه روحانیت شوند 
مگر این که فضا ب��ه گونه ای پیش ب��رود که یکی از 
این سه شخصیت به عنوان دبیرکل یا رئیس جامعه 
روحانیت مبارز مطمئن باش��ند ک��ه حتما انتخاب 

خواهند شد. )ایلنا(
نشس��ت جبهه پایداری با حزب موتلفه اسلامی به 
منظور ارزیابی روند همگرایی اصولگرایان برگزار شد. در 
این نشست مرتضی آقاتهرانی دبیرکل جبهه پایداری 
و محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اس��لامی 
و جمعی از اعضای ش��ورای مرکزی دو حزب حضور 
داشتند. این دو تشکل سیاسی اصولگرا در این نشست 
روند همگرایی اصولگرایان را مثبت تلقی کردند و اظهار 

امیدواری کردند این روند تداوم یابد. )فارس(

 وزیر امور خارجه  آمریکا 
در نشست خبری پس از مذاکرات هسته ای:

اقداماتایران
باعثاعتمادمتقابلشدهاست

  توافق جامع قابل دسترس است

»جان ک��ری« وزیر امور خارج��ه آمریکا با بیان 
اینکه محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه ایران با 
اراده خوب و بسیار جدی کار کرد و امروز به توافق 
نزدیکتریم، گفت: اعتق��اد داریم که توافق جامع 

قابل دسترس است.
به گزارش ایرنا، وزیر خارجه آمریکا پس از هفت 
روز مذاکرات ایران و گروه 1+5 در جمع خبرنگاران 
رس��انه های جهان افزود: موارد سخت و پیچیده 
اس��ت. هر تصمیم��ی روی تصمیم دیگ��ر تاثیر 
می گذارد.کری با تاکید بر اینکه بهترین راه حل 
دیپلماسی است، گفت: ما به یک پیشرفت واقعی 
رس��یده ایم و بزودی دوباره یکدیگر را می بینیم. 
وزیر امور خارجه آمریکا اظهار داش��ت: چهار ماه 
اول پس از ام��روز را ما روی یک توافق سیاس��ی 
کار می کنیم و بع��د روی جزییات کار می کنیم.
جان کری تصریح کرد: اقدامات ایران در یک سال 
گذشته باعث اعتماد متقابل شده است.وی گفت: 
خیلی ها می گفتند که ایران به تعهداتش عمل 
نخواهد کرد، اما این کش��ور به تعهدات خودش 
عمل کرد. رئیس دستگاه دیپلماسی کاخ سفید 
با اشاره به اینکه طرفین مذاکرات در جدی ترین 
مسایل پیشرفت داشته اند، گفت: در باره جزئیات 
مذاک��رات صحب��ت نخواهیم کرد.ج��ان کری 
همچنین تاکید کرد که دس��تیابی به یک توافق 
خوب زمانبر اس��ت.وزیر امور خارجه آمریکا هیچ 
جزییاتی از تعلیق تحریم ها ارائ��ه نکرد و گفت: 
شرایط آن مثل تمدید قبلی اس��ت از جمله آزاد 

کردن پول نفت .
کری با تاکید بر تلاش برای رسیدن به آرامش 
و ثبات اقتصادی افزود: ما می خواهیم تحریم ها 
پایان یابد. وی خاطرنشان کرد: » در روزهای اخیر 
در وین به پیش��رفت واقعی و اساسی رسیدیم و 
ش��اهد ظهور ایده های جدیدی بودیم. به همین 
دلیل، گروه 1+5 و ایران بطور مش��ترک تصمیم 
به تمدید مذاکرات برای مدت هفت ماه گرفتند 
با این هدف که در مدت چهار ماه توافق سیاسی 
را نهایی کنیم«.کری اف��زود : در پایان چهار ماه ، 
اگر به توافقی در خصوص عناصر اصلی نرس��یم 
و مسیر روش��نی وجود نداش��ته باشد، تصمیم 
خواهیم گرفت که چگونه مس��یر را ادامه دهیم. 
وی تاکید کرد:» اعتقاد داریم رس��یدن به توافق 
جامع، امکان پذیر و مطلوب اس��ت و در این برهه 
به این تفاهم رسیده ایم که این توافق چه شکلی 
خواهد داش��ت اما هنوز مواردی از اختلاف وجود 
دارد که باید روی آن کار ش��ود«. وزیر امور خارجه 
آمریکا با بیان اینکه ما تا ابد پش��ت میز مذاکرات 
نخواهیم بود، تصریح کرد: با توجه به پیش��رفت 
یک سال گذشته و بخصوص چند روز اخیر، اکنون 
زمان ترک مذاکرات نیست.وی افزود: موضوعات 
پیچیده است و نیازمند تصمیمات سیاسی دشوار 
و تحلیل های فنی سختی است و زمان می برد تا 
به راه حل برسیم. بنابراین، کارشناسان ما بزودی 
دیدار می کنند و ما هم یک دیدار در ماه دس��امبر 
برگزار می کنیم تا کار را ادامه دهیم.کری در بخش 
دیگری از این کنفرانس خب��ری گفت: در حالی 
که طرف ه��ا به مذاکرات ادامه م��ی دهند ، تمام 
محدودیت های کنونی بر برنامه هسته ای ایران 
در جای خود باقی خواهد ماند. وی افزود: هدف ما 
در این مذاکرات یک هدف سیاسی یا ایدئولوژیک 
نیست بلکه یک هدف عملی است و این هدف قابل 
دس��تیابی اس��ت کری تاکید کرد: ما در روزهای 
آینده درباره جزئی��ات مذاکرات بحثی نخواهیم 
کرد اما می توانم به ش��ما بگویم که در خصوص 
برخی از دشوارترین چالش ها پیشرفت هایی به 
دست آمده است. وی افزود: همچنین تاکید می 
کنم که این توافقنامه مانند هر توافقی نمی تواند 
مبتنی بر اعتماد باش��د زیرا اعتماد یک ش��به به 
دس��ت نمی آید، بلکه این توافق باید بر راس��تی 

آزمایی و اقدامات اعتمادساز متکی باشد .

دبیرکل سازمان ملل:

ایرانو1+5شتاببهوجودآمدهدر
مذاکراتراحفظکنند

فارس| دبیرکل س��ازمان ملل ساعتی پس از 
اعلام نتیجه مذاکرات وین خواستار حفظ شتاب 
به وجود آمده در گفت وگوهای ایران و 1+5 شد. 
وی که س��اعتی پس از انتش��ار خبر پایان یافتن 
مذاکرات نمایندگان ایران و 1+5 سخن می گفت، 
همچنین ادامه یافتن روند پیشرفت های حاصله 
در این دوره از مذاکرات و اجرایی ش��دن تعهدات 

ارائه شده از سوی طرفین را خواستار شد.

اتحادیهاروپااحتمالاامروزتعلیق
تحریمهایایرانراتمدیدمیکند

فارس|خبرنگار روزنامه وال اس��تریت ژورنال 
گزارش داده اس��ت که اتحادیه اروپا آماده است تا 
تعلیق تحریم های ایران را بار دیگر تمدید کند و 

احتمالا این کار  امروز  صورت می گیرد. 

ویژه پرداختهابهقطعهسازانراتاپایانسالبهکوتاهترینزمانممكنميرسانیم
س�ایپانیوز| مدیرعامل ش��رکت سازه گستر 
س��ایپا با اعلام اینکه میانگین زم��ان پرداخت به 
قطعه س��ازان بین 69 ت��ا 115 روز اس��ت، گفت: 
پیش بیني ما این اس��ت که با رون��ق فروش طي 
ماه هاي آخر  سال و رشد مناسب تولید خودروها در 
گروه سایپا، تا پایان  سال پرداخت ها به قطعه سازان 

را به کوتاه ترین زمان ممکن برسانیم.
به گ��زارش س��ایپانیوز، مهندس ش��هریاري  
مدیرعامل شرکت سازه گستر درخصوص فعالیت 
این ش��رکت در تأمین قطع��ات و زنجیره تأمین 
محصولات جدید گروه خودروس��ازي س��ایپا به 
خبرنگار س��ایپانیوز گفت: شرکت سازه گستر در  
س��ال 93 براي تأمین قطعات خودروهاي جدید 
س��ایپا برنامه ریزي خاصي کرده است و از ابتداي 
 سال 93 توانستیم تولید انبوه تیبا 2 را آغاز کنیم 
و در طول مدت 4 ماه ب��ا افزایش تیراژ، تولید این 
خودرو به 220 دس��تگاه در روز رسید و براساس 
برنامه ریزي در نظر است که تا دي ماه  سال جاري 
تولید این خودرو به تیراژ نهایي 300 دس��تگاه در 

روز برسد.
وي درخصوص خودرو 232 )ساینا( نیز گفت: 
این خودرو در سایت کاشان و روي پلتفرم ایکس 
200 تولید خواهد ش��د و روند انجام این پروژه از 
زمستان  سال گذشته با دقت دنبال مي شد و برنامه 
تولید آزمایش��ي این خودرو در دهه فجر امسال 
شروع خواهد شد و پیش بیني مي شود تولید این 
خودرو با تیراژ مناسب در س��ایت کاشان از پایان  

سال جاري آغاز شود. شهریاري خاطرنشان کرد: 
قطعات این خودرو درحال حاضر در فاز تأیید نهایي 
است و بیشتر قطعات در فاز اخذ تأیید از معاونت 
کیفیت و مرکز تحقیقات سایپاست و براي مراسم 
رونمایي خط این خودرو در کاشان دستور تولید 
قطعات 100 تا 150 دستگاه خودرو صادر شده که 
از 15 دي ماه تحویل قطعات به سایت کاشان آغاز 
 )S300( خواهد ش��د.وي درخصوص خودرو آریو
که در ش��رکت بن رو س��ایپا درحال تولید است، 
گفت: ساخت داخل قطعات این خودرو در فاز اول 
شکل گرفته و تولید آزمایشي آن از ماه گذشته آغاز 
شده است و براس��اس برنامه و با دریافت قطعات 
CKD و تأمین قطعات س��اخت داخل به تیراژ 

500 دستگاه در ماه خواهیم رسید.
مدیرعامل شرکت سازه گستر با اشاره به این که 
براساس استراتژي سایپا ظرف سه سال آینده تولید 
خودروهاي گروه ایک��س 100 کاهش می یابد و 
خانواده گروه ایکس 200 جایگزین خواهد ش��د، 
گفت: عمر خودرویي محصولات گروه ایکس 100 
)خانواده پراید( تمام ش��ده و علاوه بر این مردم از 
شکل ظاهري این خودرو خسته شده اند و بر همین 
اس��اس به تدریج خانواده گروه ایکس200 )تیبا( 
ش��امل خودروهاي تیبا، تیبا 2 و ساینا جایگزین 

خواهند شد.
وي افزود: بر همین اس��اس در نظر داریم که از 
اردیبهشت  سال آینده تیراژ این سه خودرو از گروه 

ایکس 200 را به 1200 دستگاه در روز برسانیم.

مدیرعام��ل ش��رکت سازه گس��تر از برگزاري 
نشستي مشترک با س��ازندگان طرح SP100 و 
مدیریت ارشد گروه سایپا در نیمه دوم ماه جاري 
خب��ر داد و گفت: در تلاش��یم تا با برگ��زاري این 
نشست مشترک علاوه بر بررس��ي مجدد پروژه و 
رفع مش��کلات موجود در تأمین، بتوانیم تا پایان 
امسال قطعات تولید خودرو آزمایشي را تولید کنیم 
و در این خصوص نیاز است قطعه سازان داخلي نیز 
تکنولوژي تولید قطعات خود را به روز کنند و آماده 

تولید قطعات با تکنولوژي روز شوند.
وي ب��ا بیان این که صنعت خودرو در سه س��ال 
اخیر با فراز و نشیب هاي زیادي روبه رو بوده، گفت: 
افزایش نرخ دلار، بحران هاي سیاس��ي داخلي و 
بین المللي در انتهاي  سال 91 و بخشي از بهار 92 
باعث شد که در ابتداي  سال 92، به مدت 3 تا 4 ماه 
فروش خودروس��ازان متوقف شود و این امر باعث 
عقب افتادن روند پرداخت هاي ما به زنجیره تأمین 
شد به نحوي که بعضي از مطالبات زنجیره تأمین به 

9 ماه تا یک سال هم رسیده بود.
شهریاري افزود: با برنامه ریزي ای که در آن زمان 
صورت گرفت و افزایش تیراژي که در  س��ال 92 و 
بهار 93 اتفاق افتاد شرکت سازه گستر موفق شد 
حجم مناس��بي از بدهي هاي خود ب��ه همکاران 
زنجیره تأمین را پرداخت کند و مطالبات در ابتداي 
امسال به 3 الي 4 ماه هم رسید و این روند تا اواسط 
تابستان ادامه داشت. وي با انتقاد از اظهارنظر و بیان 
مطالب غیرکارشناسي توس��ط بعضي از مراجع 

غیرمسئول افزود: متاسفانه اظهارنظرهاي نادرست 
و غیرکارشناسي بعضي از مراجع غیرمسئول باعث 
شد که مردم از خرید خودرو در آن برهه اجتناب 
کنند و در نیمه دوم مرداد و ش��هریورماه مجددا 
مشکل فروش خودرو براي خودروسازان ایجاد شد. 
علاوه بر این به دلیل عدم ایجاد اس��تاندارد جدید 
نصب کپسول آتش نشاني روي خودروهاي داخلي 
به مدت 5 هفته فروش سایپا مجددا متوقف شد که 
این موارد باعث شد تا در ورود نقدینگي به شرکت 
مشکل ایجاد ش��ود و پرداخت به زنجیره تأمین با 

کمي تاخیر انجام شود.
مدیرعامل ش��رکت سازه گس��تر تصریح کرد: 
با تأمین و تدارکي که براي کپسول آتش نشاني 
صورت گرفته ش��ده و فروکش کردن هیجانات 
کاذب جامعه در مورد خودرو و استقبال همگاني 
که براي خرید و پیش خرید خودرو شکل گرفته 
قطعا عقب افتادگي بدهي زنجیره تأمین در زماني 
کوتاه جبران خواهد شد و به زودي پرداخت هاي 
مناس��بي به همکاران زنجی��ره تأمین خواهیم 

داشت.
وي در پای��ان اف��زود: اکن��ون میانگی��ن زمان 
پرداخت به قطعه سازان بین 69 تا 115 روز است 
که س��عي مي کنیم این زمان را به حداقل ممکن 
کاهش دهیم و پیش بیني ما این است که با رونق 
فروش طي ماه هاي آخر  سال و رشد مناسب تولید 
خودروها در گ��روه، تا پایان  س��ال پرداخت ها به 

قطعه سازان را به کوتاه ترین زمان ممکن برسانیم.

پوتین در گفت وگوی تلفنی با دکتر روحانی:  

برای رسیدن به توافق جامع، فقط زمان کم داشتیم 
دکتر حسن روحانی رییس جمهوری شامگاه دوشنبه در مکالمه تلفنی با 'ولادیمیر پوتین 
رییس جمهوری روسیه روابط دو کش��ور و همکاری های فیمابین را مورد بررسی قرار داد. 
پوتین در جریان این تماس با تاکید بر اینکه غنی سازی بومی حق ایران است، گفت: برای 

رسیدن به توافق جامع، فقط زمان کم داشتیم
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی نهاد ریاست جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین روحانی 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرسندی از روند مثبت همکاری های دو کشور بویژه در زمینه 
های اقتصادی اظهار داشت: گسترش مبالادت اقتصادی ایران و روسیه بویژه در حوزه های 
نفتی و تجاری، به زودی س��طح همکاری های فیمابین را به بالاترین حجم همکاری های 
منطقه ای ارتقا خواهد داد. رییس جمهوری کش��ورمان با اشاره به توافق های اخیر ایران و 
روسیه در حوزه هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین طرح های در دست اقدام و 
مورد مذاکره دو کشور گفت: همکاری های ایران و روسیه در زمینه های صلح آمیز هسته ای 
بویژه در ساخت نیروگاه ها بصورت مشترک، اثرات قابل قبولی در توسعه تعاملات اقتصادی 
ایران و روسیه بر جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات مشترک و صلح آمیز هسته 
ای را فراهم آورده است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای مناسبات علمی و فنی دو 

کشور همسایه، تاثیر خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
دکتر روحانی با اشاره به مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله، خطاب به پوتین 
اظهارداش��ت: طی روزهای اخیر، دو کشور حضور فعالی در مذاکرات داشته اند و امیدواریم 
با کمک های ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، منطقه و جهان است، دست 
یابیم. دکتر روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید پیام روشنی دهیم که دوران تحریم 
سپری شده است. اینکه برخی کشورها در هر مس��اله ای از ابزار تحریم استفاده می کنند 
برای جامعه جهانی مشکل آفرین است. انتظار دولت و ملت ایران این است که در مذاکرات 
1+5 جدیت بیشتری از همسایه شمالی ببینند چرا که تلاشهای مشترک ما باعث ارتباط 
و پیش��رفت دو ملت ایران و روسیه شده اس��ت. پوتین رییس جمهوری روسیه نیز در این 
گفتگوی تلفنی با بیان اینکه 'در مذاکرات اخیر وین برای رسیدن به توافق جامع فقط زمان 
کم داشتیم' گفت: مهم است که مذاکرات سبب شود که ایران به حقوق خود بویژه در زمینه 

غنی سازی دست پیدا کند و غنی سازی در خاک خود، حق ایران است.


